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Protokół Nr 33/2023 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Bezpieczeństwa  

Publicznego, Drogownictwa, Zdrowia i Spraw Społecznych 

w dniu 24 kwietnia 2023 roku 

 ul. Północna 15 w Myśliborzu 

 

Posiedzenie rozpoczęło się o godzinie 9:30, a zakończyło się o godzinie . 

Posiedzeniu przewodniczył Pan Andrzej Królikowski – Przewodniczący Komisji Oświaty, 

Bezpieczeństwa Publicznego, Drogownictwa, Zdrowi i Spraw Społecznych a protokołowała 

Dominika Bułgajewska. 

 

Ad. 1 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący Komisji – Andrzej Królikowski stwierdził 

quorum, niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał (lista obecności stanowi 

załącznik Nr 1 do protokołu). 

 

Ad. 2 

Przyjęcie porządku posiedzenia. 

 

Przewodniczący Posiedzenia – Andrzej Królikowski  

Przekazał, że porządek posiedzenia dzisiejszej Komisji przedstawia się następująco: 

 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Analiza i zapoznanie się z informacjami i sprawozdaniami przygotowanymi na sesję 

Rady Powiatu. 

4. Analiza i zaopiniowanie projektów uchwał przygotowanych na sesję Rady Powiatu. 

5. Sprawy różne. 

6. Zakończenie posiedzenia. 

Pytań i uwag nie zgłoszono.  

W związku z powyższym Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie: 

 

Za przyjęciem porządku posiedzenia głosowało 5 Członków Komisji, przeciw – 0, nikt nie 

wstrzymał się od głosu. 

 

Ad.3 

Analiza i zapoznanie się z informacjami i sprawozdaniami przygotowanymi na sesję 

Rady Powiatu. 

 

3.1 Sprawozdanie z realizacji „Powiatowego Programu Zapobiegania Przestępczości 

oraz Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli za rok 2022”. 

 

- Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Powiatu 

Myśliborskiego w roku 2022 

- Informacja o stanie bezpieczeństwa pożarowego Powiatu Myśliborskiego. 
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Wojciech Cheba – Samodzielne Stanowisko do spraw ZKO 

Przedstawił przedmiotowe sprawozdanie. Przekazał, że rok 2022 był rokiem bardzo 

wyjątkowym z tego względu, iż miało miejsce kilka zdarzeń, które nie występowały w latach 

poprzednich, a zaczęły się już od miesiąca lutego. Wystąpiły bardzo silne porywy wiatru  

(ponad 120 km/h), które przetoczyły się przez całe Pomorze Zachodnie.  

Zwrócił uwagę na wystąpienie bardzo dużych szkód. Sprawa została omówiona podczas 

spotkania Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego. Poruszona była sytuacja, braku 

łączności, która wystąpiła w tym czasie. Podjęte zostały też wnioski o współpracy z kilkoma 

operatorami, żeby sytuacja związana z brakiem łączności się nie powtórzyła przy następnych, 

ewentualnych zakłóceniach. Również była poruszana sprawa agregatów prądotwórczych. 

Zauważył, że brak zasilania mocno tutaj wpłynął na sytuację w powiecie.  

Następna sytuacja miała miejsce już pod koniec miesiąca lutego tj. 24 lutego 2022 roku 

związana z agresją Rosji na Ukrainę. Odniósł się do sytuacji uchodźców. Przekazał, że po 

niecałym tygodniu mieli pierwszych uchodźców w Powiecie Myśliborskim. Poinformował, że 

Starosta Myśliborski zwołał również posiedzenie Powiatowego Zespołu ds. Zarządzania 

Kryzysowego, podczas którego każdy z Wójtów i Burmistrzów przedstawił sytuację, jaka 

zaistniała na terenie gmin z uwagi na bardzo duży napływ uchodźców z Ukrainy. Poruszył 

kwestię przyjęcia uchodźców. Poinformował, że w Rowie do miesiąca czerwca przebywało 

160 osób, były to głownie matki z dziećmi. Jednym budynkiem administrowało Starostwo 

Powiatowe, zaś drugim Gmina Myślibórz. Przekazał, że z budynku Starostwa osoby zostały 

przeniesione do Gorzowa, natomiast część z nich przeniosła się w inne rejony Polski, bądź 

wyjechała na Ukrainę. Natomiast budynek administrowany przez Gminę Myślibórz ostatnie 

osoby opuściły w grudniu zeszłego roku. Zwrócił uwagę, że osoby, które przebywały  

w budynkach miały zapewnione całodzienne wyżywienie i opiekę lekarską. Poinformował, że 

podczas wspomnianego posiedzenia poświęconemu uchodźcom była poruszona sprawa 

darów, które były zbierane w każdej gminie. Przekazał, że Wójtowie i Burmistrzowie 

przedstawili sytuację w swoich miejscowościach, gdzie dary były zbierane, w jakich ilościach 

i również ile osób przebywa lub przebywało na terenie danej gminy. Przekazał, że na dzień 

dzisiejszy w Powiecie Myśliborskim nie ma uchodźców, poza Dębnem. Zauważył, że  

w Dębnie jest jeszcze 12 osób, które są na utrzymaniu Gminy Dębno. W pozostałych 

miejscowościach (Barlinek, Nowogródek Pomorski, Myślibórz, Boleszkowice) już nie ma 

uchodźców, którzy są zaopiekowani przez Powiat, przebywają tam osoby, które samodzielnie 

się utrzymują.  

Poruszył zaistniałej w miesiącu sierpniu sytuacji kryzysowej związanej z zatruciem wód 

Odry. Zauważył, że była to bardzo poważna sytuacja, bo śnięte ryby, które płynęły już  

z województwa lubuskiego na teren pomorza zachodniego były w bardzo dużej ilości.  

Część tych ryb na wysokości 9 km odcinka Odry od strony Boleszkowic ze względu na jej 

prosty odcinek przemieszczała się w dalsze odcinki rzeki. Poinformował o przedstawieniu 

sytuacji przez Wójta Boleszkowic na spotkaniu Powiatowego Zespołu Kryzysowego.  

Odniósł się do podsumowania roku. Zwrócił uwagę na przygotowania do zbliżającej się 

jesieni i zimy. Poinformował, że Wójtowie i Burmistrzowie z terenu tut. powiatu przedstawili 

Staroście Myśliborskiemu sytuację ze swych gmin. Przekazał, że dotyczyło  

to bezdomnych, przygotowania dróg do odśnieżenia w czasie zimy, omówienia sytuacji  

w całym powiecie na koniec roku oraz sytuacji finansowo-budżetowej na rok 2023.  

Przekazał, że w 2022 roku w budżecie było przewidziane ok. 200 000,00 zł  

na sytuację kryzysową. Zwrócił uwagę, że nie wykorzystano środków z podanej kwoty. 

Zauważył, że nie było takiej potrzeby ze względu na to, iż radzili sobie w miarę możliwości, 

zaś budynek w Rowie będący miejscem pobytu uchodźców z Ukrainy był budynkiem pod 

administracją Starostwa. Jak również to, że Wojewoda refundował powiatowi 40 zł na 
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każdego przebywającego uchodźcę. Dlatego też mieścili się w finansach i nie trzeba było 

wykorzystywać z budżetu powiatu pieniędzy. 

 

Przewodniczący Posiedzenia – Andrzej Królikowski  

Zapytał, czy osoby które się usamodzielniły (Ukraińcy) dalej mają status uchodźcy? 

 

Wojciech Cheba – Samodzielne Stanowisko do spraw ZKO 

Odpowiedział, że tak. Przekazał że to są te osoby, które przybyły na teren Powiatu  

po 24 lutego. Natomiast osoby, które przybyły wcześniej, a pracowały np. w rejonie Barlinka 

i pracują nadal, to nie mają takiego statusu. 

 

Bogdan Marciniak – Zastępca Komendanta Powiatowy Policji w Myśliborzu 

Przedstawił i omówił informację o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie 

Powiatu Myśliborskiego w roku 2022. 

Przekazał, że 2022 rok był kolejnym ciężkim rokiem. Oprócz podstawowych zadań doszły 

kolejne nowe zadania w związku z wybuchem wojny (służba na granicy, służba na granicy 

wschodniej, służba w pociągach). Przedstawił dane dotyczące problematyki kryminalnej,  

oraz przestępstw i ich wykrywalności. Podał dane dotyczące problematyki prewencji. 

Przedstawił informacje na temat spraw związanych z ruchem drogowym i podał dane 

liczbowe dotyczące tej problematyki. Odniósł się do sytuacji kadrowej w jednostce.  

 

Przewodniczący Posiedzenia – Andrzej Królikowski  

Zauważył, że w przedmiotowej informacji został zawarty taki zapis dotyczący pełnienia 

wspólnych służb (straż leśna, straż rybacka i inne). Zapytał, jak to w praktyce wygląda?  

Czy jest jakiś plan tych służb?  

 

Bogdan Marciniak – Zastępca Komendanta Powiatowy Policji w Myśliborzu 

Odpowiedział, że w zależności od potrzeb tych służb. Zwrócił uwagę, że są cykliczne 

działania ze strażą leśną przez okres listopad-grudzień, ponieważ są kradzieże choinek, 

krzewów chronionych i przede wszystkim drewna.  

Poruszył kwestię współpracy policji z WOPR-em. Przekazał, że ze względu na nieposiadanie 

własnego sternika (stereo montażysty) policja w ubiegłym roku posiłkowała się też stereo 

montażystami z WOPR-u w zakresie pełnienia wspólnej służby na wodzie.  

Poinformował o cyklicznej współpracy ze Strażą Miejską w Dębnie w zależności od potrzeb.  

 

Wicestarosta Myśliborski – Alicja Prill 

Poruszyła kwestię wzrastającej ilości kradzieży drewna. Zapytała, czy można otrzymać taką 

statystykę? 

 

Bogdan Marciniak – Zastępca Komendanta Powiatowy Policji w Myśliborzu 

Odpowiedział, że w większości w Nadleśnictwach, bowiem one prowadzą samodzielnie  

takie postepowania. Zauważył, że Nadleśnictwa są uprawnione do tego, ażeby prowadzić 

postępowania przygotowawcze oraz postępowania w sprawach o wykroczenie, dlatego też 

mają oni pełną statystykę. 

 

Wicestarosta Myśliborski – Alicja Prill 

Zapytała, w jakim stopniu patrole drogowe (służby) kontrolują naruszanie przepisów,  

jeżeli chodzi o ciężki tonaż na drogach powiatowych i gminnych? Zwróciła uwagę na 

ograniczenia co do tonażu. Zauważyła, że nasze drogi powiatowe nie są do tego 
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przygotowane. Jeśli chodzi o konstrukcję to są znaki ograniczające, a jak to wygląda  

z kontrolą i egzekwowaniem?  

 

Bogdan Marciniak – Zastępca Komendanta Powiatowy Policji w Myśliborzu 

Odpowiedział, że statystycznie nie jest w stanie powiedzieć, ile tego jest, ale zdarzają się takie 

sytuacje.   

 

Wicestarosta Myśliborski – Alicja Prill 

Zaznaczyła, że ten problem naprawdę dotyczy pewnie wszystkich dróg, tam gdzie przy 

brzegu trasy jest tych zalesień i gdzie jest dokonywany wyręb oraz transport. Zwróciła uwagę 

na drogi szczególnie zdegradowane (odcinek drogi Nawrocko-Chłopowo). 

 

Bogdan Marciniak – Zastępca Komendanta Powiatowy Policji w Myśliborzu 

Odniósł się do odcinka drogi Nawrocko-Chłopowo. Poinformował o podejmowanych 

czynnych działaniach jednego z policjantów i jeżeli chodzi o tę drogę to każda reakcja  

z jego strony naprawdę kończy się skierowaniem wniosku o ukaranie.  

 

Grzegorz Gonera – Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Myśliborzu 

Przekazał, że rok 2022 dla PSP i wszystkich jednostek ochrony przeciwpożarowej  

Powiatu Myśliborskiego był rokiem trudnym. Poinformował, że w 2022 roku odnotowano 

większą liczbę zdarzeń niż w poprzednich latach. Wzrost wszystkich zdarzeń tj. około 9%.  

Zauważył, że od wielu lat największą liczbę zdarzeń stanowią tzw. miejscowe zagrożenia, 

czyli te wszystkie zdarzenia związane ze zmianami cywilizacyjnymi inne niż pożary i alarmy 

fałszywe. Przedstawił informację na temat zdarzeń, jakie miały miejsce w 2022 roku.  

Podał dane odnośnie ilości jednostek OSP z terenu Powiatu Myśliborskiego.  

Odniósł się do kwestii realizacji zadań i posiadanego sprzętu przez jednostki OSP.  

Podał informację na temat działań podejmowanych na terenie Powiatu Myśliborskiego  

w 2022 roku. Poruszył temat obowiązku Komendy PSP w zakresie zapewnienia 

zabezpieczenia bazy logistycznej dla centralnego obwodu operacyjnego na wypadek 

długotrwałych działań. Przekazał, że oprócz działań operacyjnych były również prowadzone 

na terenie Komendy PSP działania związane z poprawą warunków dla strażaków (prace 

modernizacyjne z zakresu CPŚ, termomodernizacja budynku oraz poprawa placu 

wewnętrznego w Myśliborzu).  

 

Przewodniczący Posiedzenia – Andrzej Królikowski  

Przekazał, że w sprawozdaniu zawarto informację odnośnie 104 zgłoszeń fałszywych,  

przy czym 92 odnotowane przypadki były „w dobrej wierze”. Zapytał, jak to należy 

rozumieć? Ktoś coś widział i zgłaszał, na jakiej to zasadzie? 

 

Grzegorz Gonera – Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Myśliborzu 

Przekazał, że alarmy fałszywe zgłoszone „w dobrej wierze” wynikają z instalacji wykrywczej. 

Wspomniał o alarmach fałszywych zgłoszonych w sposób złośliwy, były dwa takie zdarzenia. 

Zauważył, że wszystkie alarmy fałszywe są pożądanymi sygnałami, ponieważ lepiej jeśli 

wpłynie do straży pożarnej taka informacja, która się nie potwierdzi niż gdyby ona ujawniła 

się za późno. Złożył wyjaśnienia na temat zdarzeń zaistniałych w ramach alarmów 

fałszywych. 

Poruszył sprawę wykrywania alarmów fałszywych za pomocą instalacji wykrywczych. 

Przekazał, że coraz więcej obiektów jest podłączanych do automatycznego systemu 

przekazywania informacji do Komendy Powiatowej. Zauważył, że za pomocą takich instalacji 
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straż ma informację na podstawie której podejmuje ona działania. Najczęściej są to 

informacje fałszywe.  

 

Członek Komisji – Krystyna Wyszyńska 

Poruszyła sprawę zgłoszenia fałszywego alarmu związanego z awarią gazu  

w Przychodni „Centrum Zdrowia” przy ul. Kościuszki 17 w Dębnie. Przekazała, że w wyniku 

dokonanych oględzin przez pogotowie i straż pożarną nic nie wykryto. Odniosła się do stanu 

technicznego budynku przychodni. 

Zapytała, co należałoby zrobić, aby zatrudniony w przychodni personel medyczny czuł się 

bezpiecznie? 

 

Grzegorz Gonera – Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Myśliborzu 

Odniósł się do obsługi zgłoszeń. Zwrócił uwagę, że należałoby wymagać od właściciela 

obiektu, żeby ten obiekt doprowadził do właściwego stanu (dokonanie przeglądu stanu 

instalacji gazowej). Przekazał, że po takim sprawdzeniu mimo to najczęściej dowódca straży 

pożarnej winien nakazać sprawdzenie stanu obiektu przez zarządcę (właściciela) obiektu 

wszystkich instalacji, czyli dokładne sprawdzenie przez pogotowie kryzysowe posiadające 

uprawnienia do sprawdzenia całej instalacji. Podkreślił, że to jest jakby tutaj kierunek 

działania. Zauważył, że straż pożarna podejmuje interwencyjne działania, jeżeli dowódca ma 

wątpliwości to nakazuje ewakuację i zakazuje użytkowania obiektu do czasu dokonania 

przeglądu i sprawdzenia stanu technicznego obiektu. Straż pożarna podejmuje działania 

interwencyjne (doraźnie) i nie jest w stanie kompleksowo rozwiązać tego typu problemu  

i znaleźć przyczynę. Zaś kompleksowo trzeba się zwrócić do zarządcy obiektu, żeby dokonać 

przeglądu wszystkich instalacji, elementów i obiektów przez osoby uprawnione i w tym 

kierunku należy dążyć, ażeby zapewnić bezpieczeństwo w budynku. 

Odniósł się do zdarzeń dotyczących podejrzeń związanych z nasączonymi utleniaczem 

materiałami. Pomimo sprawdzenia całej instalacji gazowej, zapach się utrzymywał. 

 

Członek Komisji – Wojciech Ciechanowicz 

Przekazał, że ma pytanie w sprawie budynku straży w Dębnie. Zapytał, czy został skończony 

remont? 

 

Grzegorz Gonera – Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Myśliborzu 

Odpowiedział, że termomodernizacja została zakończona. Poinformował, że w zeszłym roku 

również wykonywali w Dębnie wymianę instalacji elektrycznej. W tym roku prowadzone są 

prace odtworzeniowe, one trwają. Odniósł się do zakresu prowadzonych prac.  

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

Komisja zapoznała się z przedmiotowym sprawozdaniem. 

3.2 Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Myśliborzu, 

w tym z realizacji programów, projektów, strategii za rok 2022. 

 

3.3 Sprawozdanie z efektów pracy Organizatora Rodzinnej Pieczy Zastępczej  

w Powiecie Myśliborskim za rok 2022. 

 

3.4. Ocena zasobów pomocy społecznej. 
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Magdalena Zynda-Lis – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  

w Myśliborzu 

Przedstawiła przedmiotowe sprawozdanie. Podała informacje na temat realizowanych 

projektów przez PCPR. Wymieniła realizowane zadania i programy. 

Zwróciła uwagę, że oprócz zasadniczych zadań i projektów realizowanych co roku, dla 

jednostki PCPR szczególnie ważne są te projekty, w ramach których pozyskują środki 

zewnętrzne. Większość zadań obligatoryjnych również realizują projektami zewnętrznymi. 

Przekazała, że od prawie 5 lat jak i od 2 lat realizują dwa projekty tj. „Rodzina jest 

najważniejsza 2021-2023” oraz Regionalne Centrum Kryzysowe. Zauważyła, że są to dwa 

duże projekty, które są realizowane kolejny rok. Natomiast w ubiegłym roku weszli w dwa 

nowe projekty pn. „Silni i samodzielni” oraz „Razem Silniejsi”. Pierwszy projekt jest 

dedykowany osobom dorosłym i dzieciom, którzy wychodzą z pieczy zastępczej. Przekazała, 

że projekt jest realizowany w większości ze środków jednostki PCPR w ramach którego 

wspierane są osoby wychodzące z pieczy. Realizacja zadania wspierana jest przez gminy.  

W ramach tego programu wyremontowano mieszkanie, które zostało zwane „mieszkaniem 

treningowym”.  Zauważyła, że w ubiegłym roku rozpoczęli projekt, zaś w tym roku zostanie 

udostępnione mieszkanie treningowe dla dwóch osób. Bardzo często dzieci po opuszczeniu 

pieczy zastępczej zostają bezwolne. Nie wszystkie dzieci mogą wrócić do swoich rodzinnych 

domów. Dlatego też dzięki mieszkaniu treningowemu wspieranemu przez specjalistów 

(pracownik socjalny, pedagog, doradca zawodowy, terapeuta) ta osoba będzie szybciej się 

usamodzielniała i zarazem wchodziła w życie dorosłe. Zauważyła, że w placówkach kadra 

jest wyspecjalizowana, ale w rodzinach zastępczych szczególnie spokrewnionych dostępność 

do specjalistów jest ograniczona. Dlatego też te dzieci nie do końca zawsze są przygotowane 

do tej samodzielności.   

Drugi projekt „Razem silniejsi” jest dedykowany uchodźcom. Już w tej chwili ma około 300 

osób objętych wsparciem. Poruszyła kwestię zatrudnionych specjalistów. Odniosła się do 

podjętej współpracy z gminami. Poinformowała o organizacji wyjazdów terapeutycznych, 

spotkań „wytchnieniowych” i animacji (w tym również kulturalnych) dla dzieci. 

Poinformowała, że w ubiegłym roku również zlecili zadanie, jakim jest Środowiskowy  

Dom Samopomocy. Zauważyła, że jest to pomoc skierowana dla osób niepełnosprawnych.  

Zadanie realizuje Stowarzyszenie Osób Niepełnosprawnych „Bratek” w Barlinku.  

Podała informacje na temat ilości przebywających osób. Są to osoby dorosłe ze spektrum 

autyzmu i ze sprzężoną niepełnosprawnością. Zwróciła uwagę, że zapotrzebowanie na opiekę 

i wsparcie wytchnieniowe dla osób niepełnosprawnych jest coraz większe.  

Dlatego też w ubiegłym roku pilotażowo uruchomili program asystenta osoby 

niepełnosprawnej. W poprzednim roku grupa nie była liczna, zaś w bieżącym już 

przekroczona została liczba 29 osób, są dalej osoby oczekujące na to wsparcie. 

Poinformowała o wystosowaniu pisma do Wojewody o pozwolenie na objęcie większej ilości 

osób. Wsparciem objęty jest cały powiat.  

Przekazała, że od 2019 roku powiat jest również w partnerstwie z Fundacją „Nauka dla 

środowiska”. W ramach tej współpracy zostało utworzone mieszkanie wytchnieniowe. 

Zauważyła, iż jest to mieszkanie też dedykowane osobom niepełnosprawnym, ale będzie ono 

wsparciem raczej dla opiekunów tych osób, które na co dzień 24 godziny na dobę opiekują się 

tymi osobami. Zwróciła uwagę, że są to osoby dorosłe, które wymagają całodobowej opieki  

a rodzice lub opiekunowie są osobami starszymi, które potrzebują leczenia 

farmakologicznego, szpitalnego czy sanatoryjnego. Poruszyła sprawę pilotażu mieszkań 

wytchnieniowych. Zwróciła uwagę, że w tej chwili w województwie zachodniopomorskim 

utworzono 5 takich mieszkań i to m.in. w Powiecie Myśliborskim. Także to jest taki kierunek, 

przy którym będą się realizować. Na ten moment projekt trwa. Fundacja powoli realizuje ten 

projekt a jednostka PCPR bacznie się przygląda i już na ten moment szykują dokumentację, 
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która pozwoli na umieszczanie osób. Poinformowała, że jest na etapie rozmów z partnerami 

na przyszły rok do zlecenia tego zadania.  

Przekazała, że polityka Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie jest nakierowana na 

współpracę ze stowarzyszeniami. Chcą świadczyć usługi poprzez partnerstwo ze 

stowarzyszeniami i fundacjami dlatego, że tam jest potencjał. Zwróciła uwagę na kwestię 

rozwoju jednostki PCPR w kierunku wsparcia osób potrzebujących. Liczą na to, iż będą 

mogli dalej realizować te projekty starając się o finansowanie zewnętrzne.  

 

Wicestarosta Myśliborski – Alicja Prill 

Zapytała, czy koncentrują usługi, jeżeli chodzi o mieszkania wytchnieniowe, mieszkanie 

chronione i Centrum Reagowania Kryzysowego?  

 

Magdalena Zynda-Lis – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  

w Myśliborzu 

Odpowiedziała, że tak. Mieszczą się one w budynku przy ul. Spokojnej 13 w Myśliborzu 

 

Wicestarosta Myśliborski – Alicja Prill 

Zwróciła uwagę, że mają wspólną politykę, ażeby budynek na ul. Spokojnej 13 był 

dedykowany wszelkim usługom na rzecz potrzeb społecznych. Odniosła się do wypowiedzi 

Dyrektora PCPR w sprawie przejścia na model dotyczący zlecenia powiatowych zadań. 

Przekazała, że został przetestowany pilotażowy model tj. Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Barlinku, czyli zlecenie całego zadania od samego początku łącznie  

z dostosowaniem budynku pod potrzeby tej placówki do realizacji właśnie dla Stowarzyszenia 

Bratek. Udało się to dzięki doskonałej współpracy i zaangażowaniu wszystkich pracowników 

PCPR i CUW, więc ten model mają przećwiczony i będą chcieli w ten sposób angażować 

organizacje pozarządowe. Bo one tak naprawdę doskonale wiedzą, gdzie trzeba pomóc i jak 

to zrobić. Poruszyła kwestię osób zależnych będących w starszym wieku.  

Podkreśliła konieczność zabezpieczenia przyszłości osób starszych i tych najmłodszych.  

Zauważyła, że mają również ogromne trudności, jeżeli chodzi o rodziny zastępcze. 

 

Anna Norsesowicz – Zastępca Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  

w Myśliborzu 

Przestawiła informację na temat rodzinnej pieczy zastępczej. Przekazała, że starają się 

pozyskiwać środki zewnętrzne od wielu lat. Zauważyła, że te środki, które mają w budżecie 

absolutnie nie zabezpieczają potrzeb rodzin a przede wszystkim dzieci. Obligatoryjne zadania 

finansują ze środków powiatowych.  

Poruszyła temat związany z realizacją projektu „Rodzina jest najważniejsza”. Przekazała, że 

projekt zakładał przeprowadzenie i wykonanie szkoleń dla kandydatów łącznie z opiniami  

i badaniami psychologicznymi oraz także szkolenia podnoszące kwalifikacje i zarazem 

przeciwdziałające wypaleniu zawodowemu. Zauważyła, że to są zawsze szkolenia 5-dniowe 

w miejscowości nadmorskiej. Odniosła się do kwestii zabezpieczenia dzieci podczas 

organizacji wyjazdów szkoleniowych dla opiekunów z pieczy zastępczej. Poinformowała, że 

w 2017 roku utworzyli Punkt Wsparcia Dziennego w Myśliborzu dla 15 dzieci tzw. świetlica 

uzdrowiskowa, która wspiera w zajęciach szkolnych, przy odrabianiu lekcji oraz w zajęciach 

dodatkowych (informatyczne, taneczne, muzyczne). Natomiast w roku 2019 przy kolejnej 

edycji tego projektu, który jest realizowany do końca tego roku, rozszerzyli o dodatkowe trzy 

miejsca i utworzyli filię w Barlinku. Podała informację na temat organizacji zajęć dla dzieci  

w Barlinku. Dzieci jeżdżą na spotkania integracyjne m.in. do alpaczkowej zagrody i na 

kolonie (zimowe, letnie). Poruszyła kwestię organizacji kolonii. Poinformowała, że kolonia 
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jest dla 40 uczestników i z tej kolonii też korzystają dzieci beneficjentów projektu, czyli 

rodzin wykluczonych, niewydolnych i wymagających pomocy. 

 

Magdalena Zynda-Lis – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  

w Myśliborzu 

Odniosła się do zadań realizowanych przez projekt „Rodzina jest najważniejsza”.  

Tutaj wychodzą trochę poza zadania PCPR, bo wspierają gminy i rodziny,  

w których dzieciom grozi wyjście z tych rodzin. Zauważyła, że robią to właśnie po to, bo 

sama promocja już nie wystarcza do tego, ażeby tych rodzin było więcej, ale i też by mniej 

dzieci trafiało do pieczy.  Przekazała, że w 2021 roku w pieczy zastępczej mieli 260 dzieci 

tylko z Powiatu Myśliborskiego, w ubiegłym roku mieli już mniej o 33 dzieci, czyli 227.  

Jeżeli chodzi o powiaty, mimo wszystko są w czołówce.  

Poinformowała, że co dwa miesiące i już będzie drugi rok jak to organizują, ściągają 

wszystkich pracowników i specjalistów z OPS-ów ze wszystkich 5 gmin. Zapraszają 

specjalistów z Generalnego Ośrodka Polityki Społecznej z Szczecina, którzy edukują 

pracowników OPS pod względem wzmacniania ich w narzędzia pozwalające zadbać o dobro 

tych rodzin, które mają bowiem to jest ich zadanie. Więc tutaj ażeby PCPR mógł swobodnie 

pracować, realizować i zarazem większe wsparcie dać a nie zajmować się tylko 

umieszczaniem (bo mają bardzo dużo dzieci poza terenem umieszczonych) to wspierają też 

gminy w tym zadaniu.  

 

Wicestarosta Myśliborski – Alicja Prill 

Odniosła się do współpracy z gminami. Poruszyła sprawę wypełniania przez PCPR zadań 

OPS. Przekazała, że cieszy ją fakt rozpoczętej współpracy. Zwróciła uwagę na pracę 

pracowników socjalnych (asystenta osoby niepełnosprawnej). Zauważyła, że tutaj jako PCPR 

co do wielkości projektu pod względem kwotowym i zakresem objęcia są 2 w województwie 

zachodniopomorskim. Odniosła się do kwestii przystąpienia gmin z terenu Powiatu 

Myśliborskiego do projektu.  

 

Przewodniczący Posiedzenia – Andrzej Królikowski  

Zapytał, które gminy nie przystąpiły do projektu? 

 

Wicestarosta Myśliborski – Alicja Prill 

Odpowiedziała, że Gminy Barlinek i Nowogródek Pomorski. 

Przekazała, że największym problemem w Powiecie Myśliborskim jest to, że dzieci, które 

muszą zabrać (bo jest takie wskazanie) są wywożone bardzo daleko. Zwróciła uwagę, że 

przez to tracą możliwość pracy z otoczeniem rodziny danego dziecka. Zauważyła, że musi 

być ta współpraca. Próbują wskazać, że właśnie współpraca poprzez wspólne spotkania  

z pracownikami OPS może dać efekt poprawy sytuacji w rodzinie tego dziecka, kiedy jest już 

taki sygnał, iż coś jest nie tak. 

 

Anna Norsesowicz – Zastępca Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  

w Myśliborzu 

Poruszyła sprawę organizacji miejsc kolonijnych dla dzieci będących w pieczy zastępczej.  

Poinformowała o organizacji z zasobów gminy mieszkań dla wychowanków, którzy się 

usamodzielniają. Od wielu lat PCPR prowadzi intensywne działania w tym zakresie. 

Przekazała, że jeżeli chodzi o mieszkania z zasobów gminy to największe wsparcie mają  

z Myśliborza. Poruszyła kwestię działań promocyjnych w zakresie pieczy zastępczej.  
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Magdalena Zynda-Lis – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  

w Myśliborzu 

Poruszyła sprawę uruchomionego w 2022 roku wolontariatu. Poinformowała o współpracy ze 

szkołami. Przekazała, że mają wolontariuszy, którzy wspierają rodziny zastępcze.  

Zwróciła uwagę, że rodziny zastępcze ale i też placówki są wspierane przez Regionalne 

Centrum Kryzysowe. Odniosła się do kwestii korzystania z zasobów kadrowych RCK przy 

wspieraniu rodzin z pieczy zastępczej. Zauważyła, że kryzys coraz częściej dopada już nie 

tyle dorosłych, co dzieci w tej chwili. To będzie kierunek następny, jeżeli chodzi o pisanie 

środków. Na ten moment Regionalne Centrum Kryzysowe rzeczywiście jest finansowane  

w pełni ze środków zewnętrznych, dofinansowanie będzie do października tego roku. 

Poinformowała, że są po rozmowach z Urzędem Marszałkowskim, będą dalej pisać projekty. 

Mają nowe pomysły i zadania. Poruszyła sprawę wpływy pandemii COVID i wojny  

w Ukrainie na podejmowane w roku 2022 działania, w tym okresie RCK było bardzo 

aktywne. Zwróciła uwagę, że cały czas mają potrzebę tworzenia w klubach samopomocy 

nowych grup wsparcia przez rodziny zastępcze (grupa seniorów i młodzieży, grupa rodziców 

biologicznych przebywających w pieczy zastępczej, akademia rodzica, grupa onkologiczna, 

grupa osób które utraciły bliską osobę i są w traumie bądź żałobie). W tej chwili tworzy się 

potrzeba wsparcia psychologów i pedagogów. Przekazała, że w 2022 roku 438 osób 

skorzystało z porady i wsparcia psychologa. Zauważyła, że w takich kierunkach się rozwijają 

i są to potrzeby mieszkańców w poszczególnych gminach z terenu Powiatu Myśliborskiego.  

Zadania podejmowane przez RCK pokazują, że interwencja kryzysowa jest ważna. 

 

Przewodniczący Posiedzenia – Andrzej Królikowski  

Przekazał, że ogrom pracy rzeczywiście widać, co budzi chwałę i ogromny podziw. 

Zauważył, że w informacji został zawarty zapis mówiący o tym, że było szkolnych 8 osób na 

rodziny zastępcze. Zapytał, jakie warunki musi spełnić osoba, żeby być taką rodziną 

zastępczą? 

 

Anna Norsesowicz – Zastępca Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  

w Myśliborzu 

Poinformowała, że mają cztery formy rodzinnej pieczy zastępczej (spokrewnione, 

niezawodowe, zawodowe, rodzinne domy dziecka). Przekazała, że o ile w przypadku rodzin 

zawodowych, niezawodowych i rodzinnych domy dziecka nie może być taki kandydat 

skazany wcześniej wyrokiem za określone przestępstwo, to rodziny spokrewnionej to nie 

dotyczy. Czyli się dopuszcza. Rodzina spokrewniona tj. rodzeństwo, dziadkowie, 

pradziadkowie tj. katalog zamknięty.  

Rodzinę niezawodową tworzą małżonkowie. Przynajmniej jedna osoba w przypadku 

niezawodowej musi mieć stałe źródło dochodów. Dlatego że z rodzina niezawodową nie 

podpisują umowy, tu nie ma żadnego stosunku pracy lecz to są świadczenia na dzieci i pomoc 

w każdej innej formie. W przypadku rodziny zawodowej i rodzinnego domu dziecka nie musi 

być spełniony wymóg jakiegokolwiek zatrudnienia, ponieważ PCPR podpisuje z taką rodziną 

umowę cywilnoprawną. Poruszyła kwestię warunków, jakie muszą zostać spełnione przez 

rodzinę. Rodzina nie może być karana, dopuszcza się poza spokrewnionym.  

Można powierzyć osobie, która daje rękojmię należytego sprawowania pieczy. Osoba musi 

przedstawić zaświadczenie lekarskie od lekarza rodzinnego POZ o braku przeciwskazań do 

pełnienia funkcji rodziny zastępczej. Co dwa lata, PCPR ma obowiązek zapewnić badania 

psychologiczne dotyczące predyspozycji, motywacji do pełnienia funkcji rodziny zastępczej. 

Zauważyła, że to jest najważniejszy, koronny dokument, ponieważ ocenia on czy ta rodzina 

może, czy powinna lub nie powinna. Poruszyła kwestię sprawdzania kandydatów na rodziny 

zastępcze w rejestrach KRK, sprawców seksualnych i obowiązku alimentacyjnego. 
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Poinformowała, że podstawą ubiegania się o status rodziny zastępczej jest złożenie wniosku. 

PCPR wszczyna postępowanie. Mając wszystkie dokumenty, zebrany zespół kwalifikuje bądź 

nie do odbycia szkolenia, zwany wstępną kwalifikacją. Kandydaci, którzy zakończą szkolenie 

otrzymują świadectwo o ukończeniu szkolenia od osób przeprowadzających szkolenie. 

Dopiero jak złożą do organizatora rodzinnej pieczy zastępczej właściwego ze względu na 

miejsce zamieszkania wniosek o wydanie zaświadczenia to jest już taka całościowa analiza  

i wtedy PCPR wydaje zaświadczenie kwalifikacyjne. To jest ta kwalifikacja.  

Natomiast w przypadku dalszej bądź zaprzyjaźnionej rodziny dziecka, która wcale nie jest 

spokrewniona a jest pilna konieczność umieszczenia tego dziecka w pieczy zastępczej to 

wtedy PCPR występuje do innych jednostek o przeprowadzenie wywiadu, sami robią 

rozeznanie, piszą opinię do sądu. Wtedy to sąd decyduje i może wydać postanowienie  

w trybie zabezpieczenia tymczasowego na 6 miesięcy. Zauważyła, że to jest ten czas, gdzie 

rodzina ma nabyć te kwalifikacje. 

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Komisja zapoznała się z przedmiotowymi sprawozdaniami. 

 

3.5  Ocena bezpieczeństwa sanitarnego powiatu za rok 2022. 

 

Przewodniczący Posiedzenia – Andrzej Królikowski  

Zapytał, czy są pytania do przedstawionej informacji? 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Komisja zapoznała się z przedmiotową oceną. 

 

3.6  Informacja z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Myśliborzu za 2022 rok. 

 

Przewodniczący Posiedzenia – Andrzej Królikowski  

Poprosił o udzielenie na piśmie informacji, na ile wpłynął ruch uchodźców z Ukrainy na 

rynek pracy w Powiecie Myśliborskim? Na ile pozytywnie, a na ile negatywnie i jak  

to wyglądało? 

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Komisja zapoznała się z przedmiotową informacją.  

 

3.6 Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Powiatu Myśliborskiego  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2022”. 

 

Przewodniczący Posiedzenia – Andrzej Królikowski  

Zapytał, czy są pytania do przedstawionego sprawozdania? 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Komisja zapoznała się z przedmiotowym sprawozdaniem. 
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Ad. 4 

Analiza i zaopiniowanie projektów uchwał przygotowanych na sesję Rady Powiatu. 

 

4.1 Projekt uchwały Rady Powiatu w Myśliborzu zmieniającej uchwałę w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Myśliborskiego na lata 2023 – 2033. 

 

4.2 Projekt uchwały Rady Powiatu w Myśliborzu w sprawie zmiany budżetu Powiatu 

Myśliborskiego na 2023 rok. 

 

Skarbnik Powiatu – Małgorzata Popławska 

Przedstawiła i omówiła przedmiotowe projekty uchwał zgodnie z uzasadnieniem.  

Podała informacje na temat przedsięwzięć wskazanych w projektach uchwał. 

Przekazała, że główną i zarazem dużą zmianą dotyczącą wieloletniej prognozy finansowej  

a także budżetu jest zwiększenie przychodów i rozchodów o kwotę 25.980.000,00 zł. 

Zauważyła, że to zwiększenie przychodów i rozchodów związane jest z tym, iż chcieliby 

dokonać restrukturyzacji zadłużenia, które powiat posiada. Restrukturyzacja tego 

zobowiązania będzie od roku 2024. Poinformowała, że na dzień dzisiejszy powiat posiada 

trzy umowy o emisji obligacji. Przedstawiła informację na temat zawartych umów.  

Poruszyła kwestię spłaty obligacji. Zwróciła uwagę, że będzie musiała zostać 

przeprowadzona procedura. Pierwszym etapem jest zmiana w wieloletniej prognozie 

finansowej, uzyskanie pozytywnej opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej do tej uchwały. 

Przy czym będzie składany wniosek na druku specjalnym do Regionalnej Izby 

Obrachunkowej, gdzie też będzie musiał być pozytywnie zaopiniowany. Kolejnym etapem 

będzie próba uzyskania kredytu i przeprowadzenia procedury postępowania przetargowego na 

wyłonienie kredytodawcy. Zauważyła, że jest to cały proces po uzyskaniu wszelkich 

pozwoleń.  

Poinformowała, że w 2023 roku przy takim zwiększeniu przychodów i rozchodów powiat  

nie spełnia wskaźnika wynikającego z art. 243, ale ustawa o finansach publicznych dopuszcza 

niespełnienie tego wskaźnika wówczas, jeżeli jest przeprowadzana restrukturyzacja 

zadłużenia. Warunkiem jest uzyskanie oszczędności z tego tytułu.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Mirosław Piwowarczyk 

Zapytał, czy było robione rozeznanie na rynku? Zwrócił uwagę na wartość i cenę pieniądza. 

Czy ta uchwała była wcześniej rozeznana? 

 

Skarbnik Powiatu – Małgorzata Popławska 

Odpowiedziała, że tak. Przekazała, że przeanalizowała postępowania przetargowe  

w innych samorządach, więc ma mniej więcej rozeznanie jakie to są wartości. 

Poinformowała, że marże są poniżej 1 %, zaś powiat ma powyżej 1 %. Zwróciła uwagę, że 

ten moment jest dobrym do zrobienia restrukturyzacji, ponieważ WIBOR jest wysoki, więc 

tutaj banki automatycznie z marż schodzą w porównaniu z poprzednimi latami.  

Odniosła się do wskaźnika WIBOR w okresie covidowym.  

 

Członek Komisji – Tomasz Jarema 

Poruszył temat przetargu na remont drogi Dębno-Grzymiradz. Zapytał, jaki jest zakres?  

Czy będzie realizowany cały projekt? 
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Wicestarosta Myśliborski – Alicja Prill 

Odpowiedziała, że projekt nie będzie realizowany całościowo. Przekazała, że w ramach 

Polskiego Ładu, gdzie można było złożyć trzy wnioski, pierwszy i trzeci wniosek dotyczył 

dróg. Zwróciła uwagę, że w tym przypadku Grzymiradz został rozłożony na dwa etapy.  

 

Członek Komisji – Wojciech Ciechanowicz 

Zapytał o odcinek Kaleńsko-Szumiłowo? Zwrócił uwagę na zawartą w sprawozdaniu  

z działalności Zarządu Powiatu informację, że wyrażono zgodę na zabezpieczenie środków  

w budżecie. Poruszył kwestię złożonego wniosku w ramach FOGR-u.  

 

Wicestarosta Myśliborski – Alicja Prill 

Zwróciła uwagę na szansę pozyskania środków. Przekazała, że czekają na decyzję Sejmiku. 

 

Członek Komisji – Robert Dudek 

Zapytał, czy nie mogą wcześniej tego podjąć?  

 

Wicestarosta Myśliborski – Alicja Prill 

Odpowiedziała, że nie. 

 

Skarbnik Powiatu – Małgorzata Popławska 

Zwróciła uwagę, że w projektach uchwał na Sejmik Województwa są środki FOGR-owskie 

zapisane i m.in. jest kwota 2.800.000,00 zł na dotacje dla powiatów, ale nie ma nigdzie dla 

jakiego powiatu oraz w jakiej wysokości. Przekazała, że co roku listę rankingową publikuje 

Marszałek Województwa Zachodniopomorskiego. 

 

Wicestarosta Myśliborski – Alicja Prill 

Zwróciła uwagę na wypełnienie wszystkich formalności. Przekazała, że z chwilą kiedy będzie 

lista rankingowa i pojawi się kwota z FOGR na dofinansowanie inwestycji Kaleńsko to 

niezwłocznie zostanie zwołana sesja nadzwyczajna, żeby można było wprowadzić zadanie, 

podpisać umowę i ją realizować.  

 

Członek Komisji – Tomasz Jarema 

Zapytał, na jakim etapie są przetargi drogowe w Powiecie Myśliborskim, w szczególności 

inwestycja dotycząca remontu drogi Dębno-Grzymiradz? Zauważył, że z ostatniej pozyskanej 

wiedzy wynikło, iż po przetargu brakuje środków na zarejestrowanie całego zadania.  

Zapytał, jaki będzie zakres realizowany tego zadania? 

 

Ewelina Mazurak-Januchowska – Dyrektor Centrum Usług wspólnych Powiatu 

Myśliborskiego 

Przedstawiła informację na temat przetargu związanego z realizacją inwestycji Dębno-

Grzymiradz. Odniosła się do uchwały budżetowej przygotowanej na sesję rady powiatu. 

Przekazała, że po zabezpieczeniu środków będą mogli podpisać umowę.  

Odniosła się do przetargu w sprawie realizacji inwestycji w Kaleńsku.  

Przekazała, że z FOGR-u środki finansowe są również zabezpieczone. Poinformowała, że  

w dniu 26 kwietnia br. odbędzie się posiedzenie Sejmiku Województwa, na którym jeżeli te 

pieniądze zostaną dedykowane to wtedy będą musieli je zabezpieczyć w budżecie Powiatu 

Myśliborskiego. 

 

Wicestarosta Myśliborski – Alicja Prill 

Poprosiła o przedstawienie zakresu robót, jakie są zaplanowane w ramach tych przetargów. 
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Robert Petruk – Naczelnik Wydziału Dróg 

Poinformował, że w ramach pierwszego pakietu najkorzystniejszą ofertę złożyła firma 

EUROVIA. Pierwsze zadanie dotyczy przebudowy drogi Dębno-Grzymiradz (etap I).  

Przekazał, że po korektach przedmiotem przebudowy będzie odcinek drogi o długości ok. 

750m. Zauważył, że to jest ten odcinek drogi na którym będzie budowana kanalizacja 

deszczowa. Wartość tych prac firma EUROVIA wyceniła na kwotę 3.460.000,00 złotych. 

Zwrócił uwagę na koszty z tytułu nadzoru inwestorskiego. 

Drugim zadaniem w tym pakiecie jest modernizacja drogi Chłopowo-Pniów-Nawrocko  

(etap I) tj. odcinek o długości 2 km. Wykonawca wycenił roboty w wysokości 2.200.000,00 

złotych. Przekazał, że na to zadanie powiat otrzyma dofinansowanie z Gminy Myślibórz  

w wysokości 150.000,00 złotych.  

Kolejnym zadaniem przewidzianym w ramach pierwszego pakietu jest budowa chodnika  

w Boleszkowicach o długości ok. 300m. Koszt tego chodnika to jest 212.000,00 zł  

z kosztem nadzoru.  

Poinformował, że w skład drugiego pakietu, w ramach którego będzie podpisana umowa na 

wykonanie robót po otrzymaniu dofinansowania ze strony Urzędu Marszałkowskiego 

wchodzą następujące zdania: 

- Modernizacja drogi 2125Z i 2148Z na odcinku Ożar-Strąpie-Dziedzice tj. odcinek ok. 2 km. 

Prace zostały wycenione na kwotę 2.400.000,00 zł; 

- Przebudowa drogi powiatowej 2142Z Kaleńsko (granica powiatu – I etap) koszt tj. około 

3.200.000,00 zł; 

- Modernizacja drogi 2115Z Golenice-Czerników (I etap). Tutaj wykonawca określił wartość 

robót na kwotę ok. 1.820.000,00 zł. Przekazał, że ten pakiet wygrała firma Maldrobud. 

Zauważył, że tutaj do tego zadania również Gmina Myślibórz udzieli dofinansowania  

w wysokości 150.000,00 zł. 

 

Wicestarosta Myśliborski – Alicja Prill 

Poruszyła kwestię wniosków w ramach PGR Polskiego Ładu. 

 

Robert Petruk – Naczelnik Wydziału Dróg 

Przekazał, że w przypadków wniosków PGR mają podpisaną umowę z firmą Maldrobud 

Odniósł się do wartości robót. Poinformował, że w ramach PGR budują drogę Dębno-

Grzymiradz (II etap) tj. odcinek drogi od skrzyżowania na Klepin w kierunku miejscowości 

Grzymiradz, który kończy się dokładnie w jej centrum.  

Kolejnymi inwestycjami są: 

- modernizacja i budowa chodników w miejscowościach Karsko i Rychnów, 

- modernizacja drogi Barlinek-Żydowo. 

 

Wicestarosta Myśliborski – Alicja Prill 

Poprosiła o przygotowanie zestawienia złożonych wniosków na realizację inwestycji 

drogowych w ramach programów Polski Ład z wyszczególnieniem ich zakresu, kilometrażu, 

wartości, kwot dofinansowania, kwot dofinansowania otrzymanego z samorządów gminnych. 

Jednocześnie poprosiła o przygotowanie informacji, ile od początku VI kadencji Rady 

Powiatu samorządy gminne dofinansowały zadania drogowe w Powiecie Myśliborskim, jakie 

to były zadania, jaka była ich wartość finansowa i jaka wysokość dofinansowania została 

przekazana. 
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Członek Komisji – Robert Dudek 

Poprosił o informację, czy Zarząd Powiatu podejmował działania i prowadził rozmowy  

z samorządami gminnymi w ramach współfinansowania tych wszystkich inwestycji,  

bądź czy z innymi prywatnymi podmiotami? 

 

Wicestarosta Myśliborski – Alicja Prill 

Poruszyła kwestię wystąpień na piśmie. Przekazała, że była taka decyzja Zarządu,  

żeby wystąpić do wszystkich włodarzy samorządów gminnych z terenu Powiatu 

Myśliborskiego. Zauważyła, że takie pisma były skierowane i również odpowiedzi w tym 

zakresie do wglądu można uzyskać. 

 

Członek Komisji – Krystyna Wyszyńska 

Przekazała, że zostali wybrani jako radni powiatowi, którzy mają mieć na uwadze dobro 

całego Powiatu Myśliborskiego. Zauważyła, że niezależnie od tego gdzie mieszkają nie 

powinni lobbować za danym miastem i uzależniać pomoc, ile ta gmina dała a ile nie.  

Zwróciła uwagę, że Powiat musi wykonywać swoje zadania, zaś gmina swoje i nie mogę 

mieszać tych rzeczy.  

 

Przewodniczący Posiedzenia – Andrzej Królikowski  

Odnosząc się do wypowiedzi radnej K. Wyszyńskiej zauważył, że pewnie by tak było gdyby 

Powiat Myśliborski realizował tylko we własnym zakresie wszystkie zadania, bo z tych 

pieniędzy, których mniej powiat dostał to trzeba byłoby realizować z budżetu powiatu, a nie  

z dodatkowych środków, które otrzymał z gminy. Zauważył, że powiat względem zadań jakie 

ma i które ma w swej kompetencji ma również konieczność i możliwość pozyskiwania 

środków zewnętrznych i jeżeli dodatkowo gminy się do tego dokładają to jest taka prawda,  

że o tyle mniej tych środków wyda na te zadania i może je przeznaczyć na inne.  

 

Wicestarosta Myśliborski – Alicja Prill 

Zwróciła uwagę, że są radnymi powiatowymi i starają się, w tym Zarząd również patrzeć  

z poziomu powiatu i dbać o zrównoważony rozwój każdej gminy, która wchodzi w skład 

powiatu. Poruszyła kwestię podziału środków finansowych na realizacje inwestycji w ramach 

wniosków o dofinansowanie. 

 

Członek Komisji – Tomasz Jarema 

Poruszył kwestię dotyczącą mostu w miejscowości Oborzany. Zauważył, że zapadnięcie drogi 

przed i za mostem jest dosyć znaczące.  

 

Robert Petruk – Naczelnik Wydział Dróg 

Odpowiedział, że czekają na rozliczenie zadania. Przekazał, że zobaczą w jakiej kwocie 

zakończą to zadanie i jakie będą mieć oszczędności. Zauważył, że oszczędności winny być 

raczej na zadaniu. Odniósł się do tematu związanego z remontem nawierzchni na moście. 

Przekazał, że działania zostaną podjęte po zakończeniu zadania.  

 

Członek Komisji – Tomasz Jarema 

Zapytał, w jakim miesiącu można się dowiadywać? 
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Robert Petruk – Naczelnik Wydział Dróg 

Poinformował, że według kontraktu zadanie ma być zakończone do lipca. Natomiast  

w czerwcu zadanie powinno być oddane i wtedy będą znać koszty ostateczne inwestycji.  

  

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z powyższym Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie w sprawie opinii do 

projektu uchwały: 

 

Za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Myśliborskiego na lata 2023-2033 

głosowało 3 Członków Komisji, przeciw – 1, 2 wstrzymało się od głosu. 

 

Skarbnik Powiatu – Małgorzata Popławska 

Poinformowała, że dodatkowym punktem, który nie jest ujęty w wieloletniej prognozie 

finansowej to jest zdjęcie zadania z budżetu, które miało być dofinansowane ze środków 

PFRON na kwotę 12.200,19 zł. Zauważyła, że są to środki o które zabiegała Gmina 

Myślibórz na zadanie „Likwidacja barier utrudniających swobodę ruchu osobom 

niepełnosprawnym w Szkole Podstawowej w Kierzkowie poprzez ułożenie wykładziny 

antypoślizgowej w ciągach komunikacyjnych”. Przekazała, że to zadanie uzyskało negatywną 

opinię z PFRON-u i nie otrzymali dofinansowania. W związku z tym zasadne jest zdjęcie tego 

zadania z budżetu. 

 

Przewodniczący Posiedzenia – Andrzej Królikowski  

Zapytał, czemu była negatywna opinia? 

 

Ewelina Mazurak-Januchowska – Dyrektor Centrum Usług wspólnych Powiatu 

Myśliborskiego 

Poruszyła kwestię nie spełnienia wymogów.  

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z powyższym Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie w sprawie opinii do 

projektu uchwały: 

 

Za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu 

Myśliborskiego na 2023 rok  

głosowało  3 Członków Komisji, przeciw – 0, 3 wstrzymało się od głosu. 

 

4.3 Projekt uchwały Rady Powiatu w Myśliborzu w sprawie zdalnego trybu 

obradowania Rady Powiatu w Myśliborzu. 

 

Przewodniczący Posiedzenia – Andrzej Królikowski  

Zapytał, czy zdalny tryb obradowania dotyczy wszystkich sesji Rady Powiatu? 

 

Wicestarosta Myśliborski – Alicja Prill 

Odpowiedziała, że dotyczy tylko sesji nadzwyczajnych. 
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Dominika Bułgajewska – Główny Specjalista w Biurze Obsługi Rady i Zarządu 

Zauważyła, że zdalny tryb obradowania nie dotyczy sesji nadzwyczajnych, przy których  

w porządku obrad znajdzie się punkt dotyczący tajnego głosowania. 

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z powyższym Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie w sprawie opinii do 

projektu uchwały: 

 

Za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie zdalnego trybu obradowania 

Rady Powiatu w Myśliborzu 

głosowało 5 Członków Komisji, przeciw – 0, nikt nie wstrzymał się od głosu.  

 

W głosowaniu nie brała udziału Członek Komisji Krystyna Wyszyńska. 

 

Ad.5 

Sprawy różne. 

 

Członek Komisji – Wojciech Ciechanowicz 

Zwrócił uwagę na podjęte przez radnych rozmowy odnośnie gmin i dofinansowania 

inwestycji. Poruszył kwestię uzyskanego przez Gminę Boleszkowice dofinansowania na 

realizację inwestycji. 

 

Ad.6 

Zakończenie posiedzenia. 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad posiedzenie Komisji zakończono o godz. 12:00.  

 

Protokołowała:  

 

Dominika Bułgajewska 

Główny Specjalista w Biurze Obsługi Rady i Zarządu 

 

 


